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A IXÒ DE L'ART 

Tantmateix en aqüestes darreres set-
manes el tema de la conservació dels 
monuments , com a part del Patrimoni 
Nacional I que tots tenim el dret i el 
deure de servar a lmenys en el matelx 
estât en que els hem trobat, a fi que 
les futures generac ions en puguin gau-
dir Igual que nosaltres, ha fet gas-
tar molta tinta, i ha esdevingut, per-
qué no dir-ho, un vertader trenca-clos-
ques, per m é s d 'algun «alto cargo» de 
l 'Administració. a resultes del polemic 
pont de Mo í i n s de Rei. 

Certament que no é s pas la meva 
intenció d 'encetar novament la qües-
tló, però s i que em ve com al moll 
de l 'os per a fer unes petites refle-
x ions sobre la nostre positura de cara 
a ls nost res monuments locals, tantma-
teix ben humils, però que en se r nos-
tres i en no tenir-ne de més vàlua a 
l 'abast, bé cal posar-hi un xic d'aten-
ció. No em refereixo pas a les ca se s 
pairals amb m é s o menys història î 
amb més o meny s encert arquitectò-
nic que encara fan el s eu servei, ja 
que el s eu propietari, en principi, é s 
el que en té cura. No, em vol-
dria referir en primer Hoc a l 'esg lés ia 
parroquial, les venerables pedres de 
la quai, fruit d 'un temps i d 'una ma-
nera de pensar romanen impertèrri-
tes malgrat els anys. En canvi la teu-
lada, la pintura, la façana, coHocar la 
imatge de la Patrona sob re el portai 
de l 'entrada dins d'aquell triangle, i un 
munt de c o s e s m é s que tots sabem, 
]a no estan pas a l 'altura de les cir-
cumstànc ies. F ins i tot per qué no pen-
sar en algún focus de Hum exterior 
per a ressaltar la seva línia arquitec-
tónica? 

En s e g o n Hoc la capella de Sant 
Cristòfol (malgrat el canvi en el ca-
lendari litúrgic), s e n s e Hum, ni bancs 
rústecs, ni campana, ni campanari s í , 
s í , ja s é que tot això potser é s com-
plementari, no obstant no em negareu 
que moites vegades prec isament s ón 
els complements els que embelleixen, 
i amb el munt de pe r sones que tenen 
carnet de conduir no sembla pas que 
fós molt difícil la financiació, tot i 
que en qüest ió d 'economia parroquial 
els fe l igresos no ens destaquem pas 
per la nombrosa aportacio, val a dir-ho 
o no ? 

A m b tot, m'agradaria que a nivell de 
cadascun, fé s s im una petita reflexio 
amb ganes d 'a lmenys conservar els 
monuments que bé valen la pena, o í ? 

Un que li agrada la Història 

S A N T A EULALIA i ELS S U B N O R M A L S 

He llegit el darrer número de la re-
v ista «Nostra Escola» que edita el 
Patronat Comarcal de Nen s Subnor-
mals. S a b e m que a L l i s sà d 'Amunt, 

s ' ha créât una delegació d 'aquest Pa 
tronat. En la revista esmentada, Hegim 
una entrevista amb el S r . LIorenç Be-
net, pres ident de la delegació de L i s sà 
i, al mateix temps, membre de la Jun-
ta del Patronat Comarcal . 

Explica el Sr. Benet com s ' ha for-
mat la delegació a Ll issà, els s e u s pro-
jectes, etc. 1 al final aprofita l 'avinen-
tesa per a fer «un llamamiento a la 
vecina población de Santa Eulalia para 
que s e unan a nosotros y todos jun-
tos poder llevar a cabo una labor más 
eficiente». Aqüe s t e s s ón les paraules 
del pres ident de !a delegació de L l i s sà 
del Patronat Comarcal de Nen s Sub-
normals que crec que val la pena 
reproduir aquí perqué ens interessen 
a tots. 

J. A. 

INTERESSAR-SE O DESENTENDRE ' S 

(Amb motiu de la conferència 
d'Eduard Tarragona) 

A la conferència del Sr. Tarragona, 
hi va haver força gent. A i xò anima i 
demostra un interés creixent per a 
les c o se s de la comunitat (del poblé). 
Però crec que hi havia d 'ass i s t i r m é s 
gent. Deixant ara de banda si el que 
diu el Sr. Tarragona és o no é s en-
certat, é s ciar que el tema tenia un 
interés per al poblé i convenia co-
néixer-ho. Em sembla que hi havia 
d 'as s i s t i r m é s gent. Especia lment per-
s o n e s que per la seva situació de res-
ponsabilitat I de servei a la comunitat 
han de restar atents a tot el que es 
pensa i e s diu. No perqué el S r . Tar-
ragona tingui la fórmula màgica que 
resolgui tots eis ma i s en un obrir i 
tancar d'ulls. F ins i tot tenint en comp-
te que tot el que diu — e i l i t o t h o m — 
és discutible (cosa que potser no tot-
hom tenia en compte). El que em sem-
bla ciar és que ens hem de preocupar 
d 'aquestes quest ions, que ho necess i -
tem com el pa que mengem. 

J. Sampera 

LES «G ITANES» V I STES PER 

UN ESPECTADOR 

El dia 13 de febrer d 'aquest any era 
un dia que molta gent l 'esperava: era 
e' «Dia de les Gitanes», les quals e s 
ballaven a Sta. Eulàlia, al C a m p d 'Es-
ports. 

Va fer un dia de molt vent i fred 
A i xò va evitar que p logués, però tam-
bé va evitar que hi hagués m é s gent 
a veure-les. Encara que el temps no 
acompanyés del tot, no e s poden quei-
xar els organitzadors; de gent n 'hi ha-
via molta. 

Faltaven molts infants, adolescents 
i joves. O n eren? Un dia que fan quel-
com a Sta. Eulàlia, encara marxen els 
joves. 

Van ballar, acompanyades per la Co-
bla Sabadell, les colles següents i per 
aquest ordre: Sardanyola, grans; L'A- ' 
metlla, grans; Sardanyola, petits, Mas 
Rampinyo, grans; Sta. Eulàlia, petits i 
grans. La colla de M a s Rampinyo va 
tenir una ac tuado meravellosa per 
è s se r el primer any, potser va ser la 
més aplaudida. En canvi. no van aplau-
dir gaire la colla de Sta. Eulàlia, ni eis 
hi van tirar caramels, tal com feien a 
les altres colles, ni els van filmar, etc, 
que s ón diferents dels altres? Hi ha 
un refrany que diu que «és miller el 
de fora que el de casa». I això passa 
actualment a Sta. Eulàlia. perqué no 
s abem apreciar les c o se s bones de! 
nostre poblé. 

Una de les c o s e s que em va sor-
prendre va è s se r el veure que en la 
taula de les Autoritats només hi ha-
vien una o dos persones, apart d'al-
gun infant. On eren eis représentants 
del pöble? 

De sp r é s les «colles» van anar a be-
renar a diferents bars del nostre pöble. 

Cap a les 8 del vespre va començar 
el ball, amenitzat pel conjunt «Innova-
ción», en el Casa l (era la segona ve-
gada que s ' h i celebrava ball amb con-
junt). El Casa l estava molt ben deco-
rat i molt net. Degut a la poca Hum 
semblava una discoteca. Va ser un 
gran éxit. 

Un cop m é s el Casa l ha complert 
amb el s eu deure; ve iem ben bé que 
serveix per tot: teatre, cine infantil, 
conferéncies, ball, assajar gitanes, etc, 
Mentre el jovent de Sta. Eulalia no 
d i spos i de locals bons per divertir-
se, t indrem de fer serv i r per tot el que 
convingui el Casal . 

Per acabar, m'agradaria que el Ball 
de Gitanes el pogués s im veure de nou 
l 'any vinent, però ho veig negre, per-
qué el bo mai dura gaire. 

D e s d 'aquí dono àn ims als compo-
nents de les col les de Sta. Eulàlia, 
g rans i x ics. i també als assajadors 
Jaume Duran. Josep So lé i Joan Espu-
na. que no perdin la paciéncia i, a veu-
re s i entre tots fem que l'any vinent 
hi hagin «Gitanes». 

ì 
Josep Deupí 

CONTENTS I E N G A N Y A T S 

(O solucions que no ho són) 

El diumenge, 13 de febrer, es va fer 
la «bailada de gitanes». A l vespre es 
va fer ball al Casal . Mo l t bé. (Supo-
s em que a hores d 'ara ja ningú no es 
devia escandalitzar que al Casal Par-
roquial e s fes ball). A r a bé, tots sabem 
que el Casa l no é s un local apropiat 
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